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  Incident 
Incident Number   reoport   Nature  Suicidal Person 
    Case Number                               Image 
        Address✓ 
          
         

  Complainant 
Numbr       
 Last  Pierrot                    Fst  Mary          Mid 
  DOB    /  /     SSN     -  -    Adr✓ 
  Details 
Offense/Statute  HOMJ 
                                           Reported  SUIC  Observed  HOMJ   Circumstances 
Rspndg Officers  ZElm L          ZWillow Steve   ZDouglas Thomas      ✚ 
Rspnsbl Officer  ZElm L         Agency  Department1          CAD Call ID    
    Received By  ZFish S              Last RadLog 
   How Received  T  Telephone             Clearance  RPT  Written Incident Repo 
  When Reported  08:49:52 04/18/96      Disposition  EAA  Disp Date  04/18/96 Occurrd between   
 
External CAD ID 

  Narrative 
 Narrative  (See below) 
Supplement  (See below)                     (See below) 

= = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = = 

INVOLVEMENTS: 
Type  Record #    Date      Description                     Relationship 
 NM        04/19/96    Sitter, ELLEN            Contacted by victim  
 NM      04/19/96    Pierrot , Misty M             Involved             
 NM       04/18/96    Pierrot , Ursula            Mother               
 NM     04/18/96    Pierrot , Ray           offender             
 NM        04/18/96    Pierrot , Mary                 victim               
 NM       04/18/96    Pierrot , Mary                *Complainant          
 CA      04/18/96    08:49 04/18/96 Suicidal Person *Initiating Call      
 PR       05/23/96    Firearm-Pistol High Standard 1  evidence             
 PR      05/23/96    Firearm-Rifle winchester 69  $  evidence             
 PR       05/23/96    Firearm-Rifle remington 722  $  evidence             
 PR      04/24/96    Cassette-Video ` VCR  $0        evidence             
 PR       04/22/96    Photograph  $0                  Evidence             PR      3Cassette-Audio Maxell MC-6  
Evidence             
 PR      04/18/96    Dictaphone Tape Dictaphone Dat  Evidence             

LAW Incident Offenses Detail:  
                                  Offense and Statute Codes 
Seq Code                                Statute Code                        Amou t 



  1 HOMJ Justifiable Homicide 
  0.00 

LAW Incident Responders Detail 
    Responding Officers 
Seq Name            Unit 
1​ ZElm L         
2​ ZWillow Steve  
3​ ZDouglas Thomas      
4​ ZClove Ben      
5​ ZCypress Joedy 
6​ ZWoode Thomas   
7​ Cedar Alan     
8​ ZFry  David    
9​ ZOak' Ted      
10​ ZPine Willia  
11​ ZAspen Daniel    
12​ ZPine Douglas  



Narrative:                     
__________ 
                    City  Police Department 

Case Number: reoport 
Reporting Officer: Larry Elm  
Date of incident: 04-18-96 

On the above date I was sent to S:pcatopnt. in reference to a man with a gun.  Later 
information received was that the person with the gun was identified as Ray Pierrot , 
and that he had pointed the gun at his sister.   Upon my arrival I waited for cover 
officers to respond.  Sgt. Steve Willow, Officer Joedy Cypress and Officer Ben Clove 
responded as cover officers.  Sgt. Willow contacted the complainant while the other 
officers secured the area. I took a position at the Southeast corner of the residence at 
Location.  Sometime later I was told by Sgt. Willow that due to the tactical situation 
he was going to recommend that the S.W.A.Team be called out.  Before the SWAT 
team arrived Officer Cypress Sgt. Willow and I approached the residence at Location   
and flattend the tires on the car beRayging to the suspect to better secure the scene.  
After the SWAT team arrived and accessed the situation I was relieved by Officer 
Oak' and instructed to maintain a perimeter position at the intersection of 11th and 
STREETave. to prevent anyone from coming into the scene.  I maintained that 
position while Cpl 
Dan Aspen and Sgt. Steve Willow were attempting to talk with Pierrot  on the 
telephone.  I could hear some radio traffic concerning Pierrot  threatening to shoot at 
the Officers if they did not leave.  I also heard that Pierrot  was not willing to talk 
with police by phone and kept hanging up.  I also heard radio traffic that a shot had been 
heard coming from inside the residence.  

Approximately 1400 hrs. I could hear radio traffic stating that 
Pierrot  had come out of the residence and had a gun, and that Pierrot  was in an Eastbound 
direction of travel.  I assumed a position of cover.  I heard shots fired and someone calling 
for medics because Pierrot  was down.   

The medic had staged in the area of 11th and Burrell.  I removed the cones from the 
street and signaled them to got to the scene.  

I continued to secure the area until investigations had completed work at the scene and left 
at approximately 1930 hrs.  

I was later advised that Pierrot  died due to injuries sustained. 

End report.  

Reporting Officer:__________________________ 
                    Larry Elm # 

Approved By:________________________________ 

                         
    
     

      



  1                   :  :     /  /      
Spruce                     City  Police Department 

April 18, 1996 
Supplemental Report, reoport 
Sgt. Randy Spruce,  

On todays date, at about 1400hrs., I was called at home by Sgt. 
Steve Willow. He requested that I respond to the area of Locationt. He explained that Ray Pierrot  
was currently inside a residence threatening to shot officers, however, he had agreed to speak 
with me.  

1425hrs. I arrived at the scene and was informed that the subject had been shot. I then contacted 
Lt. Douglas and offered my assistance in securing the scene. I was given a brief walk through of 
the scene and then went about marking the location of the officers involved, the shell casings, the 
subjects weapon, his location when initially shot, his location when he went down, and the 
trajectory of the shots fired.  

After I completed all this, I met with Lt. Pine, explained the scene as best I knew it, and cleared 
the scene and returned to the station to supervise the patrol functions ongoing.  

End of report....................... 

Prepared by: Sgt. Randy Spruce,  

2​ :  :     /  /      
                     City  Police Supplemental Narrative 

Supplemental  
Eric Holand# 
April 18,1996 

On 4-18-96 I went to St. Joseph Hospital and removed the evidence tape from the entry door to 
the morgue, and placed it on the refrigerator door in the morgue. The nursing supervisor was 
present when I placed the tape on the refrigerator door. 

End of Report 

Eric Holand                      Approved By:  



3​ :  :     /  /      
DS #141              City  Police Supplemental Narrative 

April 19, 1996 0420 hrs. 
Supplemental #reoport 
Cpl. D. Aspen  

On 04/18/96 at about 0900 hours I was contacted at my home by dispatch who told me that a 
S.W.A.T. call out had been made and it was requested that I respond to the station. 

Once at the station I contacted Sgt. Cedar who told me that the 
"Crisis Negotiations Team's" equipment had been loaded in the "Special Response Vehicle".  I 
spoke with Cpl. Woode who briefed me on the situation to present.  I was told that L. Pierrot  had 
threatened his sister, pointing a firearm at her and demanding that she exit the residence.  I was 
told that Sgt. Willow was on scene. 

I was contacted by dispatch and told that Sgt. Willow wanted me to respond to Location avenue, 
the location where M. Pierrot  was at.  I took the "CNT" briefcase and responded to that address.  
Before I arrived I was rerouted to the "Command Center", 11th and STREETavenue.  I arrived at 
11th and STREETat about 1010 hours.  I went to the residence,Locationt and contacted Sgt. 
Willow. 

I was introduced to the family members at that location, to include: the sister of L. Pierrot , 
Ursula  (mother of L. Pierrot ), the Grandmother of L. Pierrot  and Scott Hawk (friend of the 
Pierrot  family).  Sgt. Willow then told me that it had been reported that L. Pierrot 's sister had 
gone to the residence of L. Pierrot , Locationt and L. Pierrot  had threatened her with a pistol and 
demanded she leave.  I was told that L. Pierrot  said that he had taken "50" sDouglasping pills 
and another prescription medication, that L. Pierrot  had been drinking and was drunk or 
lethargic.  I was told that L. Pierrot  had threatened to kill anyone that responded to the door.  I 
was told that what had set this situation in motion was that L. Pierrot  had been contacted by M. 
Pierrot  and told about her weekend in Worley State with P. Willow.  I was told that L. Pierrot  
had been told by M. Pierrot  that she was having a birthday party on 04/19/96 for their (L. & M. 
Pierrot s) son and he (L. Pierrot ) was not invited, as P. Willow was going to be there. 

Myself and S. Willow set up a negotiations center in the kitchen area of Location.  At about 1050 
hours S. Willow made telephone contact with L. Pierrot  after having gone through the telephone 
operator, as L. Pierrot  had had a telephone block on his line, blocking all incoming calls.  Sgt. 
Willow told L. Pierrot  that we were concerned about him and 



were there to help him.  After about seven minutes L. Pierrot  hung up.  S. Willow told me that 
L. Pierrot  sounded "real" groggy, not due to intoxication, rather due to "pills".   

I recorded information as it was passed on to me by S. Willow and others.  I attempted to record 
the conversation of S. Willow using my pocket recorder.  I was unable to record L. Pierrot 's 
portion of the conversation due to not having the proper recording device.  The attached pages of 
yellow legal pad are the notes that I took during the incident.  At about 1100 hours S. Willow 
attempted to recontact L. Pierrot  by telephone with negative results, after having let the 
telephone ring 35 times.   

1106: L. Pierrot  answers S. Willow's call, responding "I don't want to talk to anyone I don't 
know" and hanging up. 

1107: L. Pierrot  again answers S. Willow's call giving the same response and hanging up. 

1108: The telephone operator tells S. Willow that L. Pierrot  is attempting to call out, he's getting 
a machine. 

1112: S. Willow calls L. Pierrot  after about one minute L. Pierrot  answers and hangs up. 

1114: S. Willow calls L. Pierrot  and it is decided to allow S. Hawk to talk to L. Pierrot  in 
attempt to convince L. Pierrot  to speak with officers.  L. Pierrot  answers and S. Hawk states: 
"Ray this is Scotty".  L. Pierrot  hangs up. 

1126: M. Pierrot  calls S. Willow and states she was called by L. Pierrot .  M. Pierrot  says that L. 
Pierrot  said, "The first one he sees is dead" and "get them out of here". 

1132: S. Currian who is present with M. Pierrot  radios and says that L. Pierrot  called M. Pierrot  
and advised that we had "five minutes to get the cars out of here".   

1135: M. Pierrot  is on the telephone to L. Pierrot  who is telling her which cars to move. 

1138: S. Willow is attempting to call L. Pierrot .  M. Pierrot  says that L. Pierrot  has called her 
again and she is attempting to get him to call S. Willow.   M. Pierrot  says that L. Pierrot  refuses 
to call S. Willow and hangs up. 

1140: S. Willow again attempting to call L. Pierrot .  Operator states that L. Pierrot  is on the line 
with another party (M. Pierrot ) and attempts to break in. 

1141:  L. Pierrot 's telephone is ringing.  

 1142 L. Pierrot  answers and hangs up. 

1142: S. Willow is again calling L. Pierrot  .   

1143 L. Pierrot  answers and hangs up. 

1143: S. Willow is calling L. Pierrot .  It has been decided to allow Ursula  Pierrot , L. Pierrot 's 
mother to speak with L. Pierrot  in attempt to keep him on the line Rayg enough to convince him 
to speak with police.   

M. Pierrot  calls 3512 11th street on L. Pierrot 's sisters cell phone.  M. Pierrot  say that L. Pierrot  
called and said that he was going to start shooting holes through the walls. 

L. Pierrot  answers and Ursula  Pierrot  says that he told her to "shut up" and hung up. 

1145: A neighbor calls and speaks with Ursula  Pierrot , Ursula  Pierrot  hangs up. 



At this time myself, S. Willow and T. Douglas discuss the movement of the vehicle requested by 
L. Pierrot .  I state that L. Pierrot  is not negotiating with us and we should not move any vehicles 
until he negotiates with us, further I have concerns for the safety of anyone trying to move the 
vehicles. 

1155: S. Hawk is allowed to remove his vehicle per L. Pierrot s request. 

At some point near this time I advise S. Willow that I am going to remove the family from this 
residence as the situation is too hostile and we are to close to the suspect to protect the family 
should the situation get worse.  I escort all family members across the street to the residence of 
M. Wright, an L.P.D. employee. 

1200: M. Pierrot  states that L. Pierrot  has stated, "The officer behind the shed and Aspen's 
house needs to move or he's dead". 

1203: M. Pierrot  states that L. Pierrot  called and said, "I have a full face shot of the officer 
behind the shed". 

Near this time myself, S. Willow, Lt. Douglas and Sgt. Cedar had a discussion about retreating 
and letting the situation defuse. It was decided that that was not an option as we were not able to 
solicit any commitment from L. Pierrot , and because it was believed that the family members 
would most likely attempt to contact L. Pierrot  resulting in either an armed confrontation, or 
worse.  Further it was not known, due to L. Pierrot 's failure to communicate with us if L. Pierrot  
would come out after officers left and confront a member of the public, his estranged wife or P. 
Willow. 

1212: M. Pierrot  states that she has received several calls from L. Pierrot  who made a comment 
about shooting off the legs of an officer he can see.  M. Pierrot  said that L. Pierrot  said that he 
has five weapons loaded, "armed", shotguns, rifles and pistols. 

1214: L. Pierrot  calls M. Pierrot  and hangs up.  M. Pierrot  said that L. Pierrot  said, "screw 
you" (meaning the police), he isn't giving us anything even if we move the second vehicle. 

1217: M. Pierrot  says that L. Pierrot  called and said that we had five minutes to move the cops 
or he kills himself. 

1219: L. Pierrot  calls M. Pierrot  and says, "four minutes" and hangs up. 

1221: L. Pierrot  calls M. Pierrot  and says, "three minutes" and hangs up. 

1228: L. Pierrot  calls M. Pierrot  and says, "times is up", advising M. Pierrot  that he has a gun 
to his head, then hangs up. 

1229: L. Pierrot  calls M. Pierrot  and says, "goodbye Melissia" and hangs up. 

1239: S. Willow is attempting to call L. Pierrot .  1240 L. Pierrot  answers and hangs up.  S. 
Willow says that L. Pierrot  is "real Groggy". 

1248: L. Pierrot  calls M. Pierrot  and wants blue car moved, stating that he will give nothing in 
trade. 

1250: L. Pierrot  calls M. Pierrot  and says that he is done negotiating and begins talking about 
family and kids.  M. Pierrot  says that L. Pierrot  said that if officers leave he will talk to 
somebody.  L. Pierrot  is told officers are not leaving and is offered the opportunity to speak with 
Ofc. Clove, Oak' or myself.  L. Pierrot  declines offer, stating that he will talk to no one and 
hangs up. 



1257: M. Pierrot  says that L. Pierrot  says that he will not talk to the police because he does not 
want to go to jail, then demands that she get the police out of there "now!"  L. Pierrot  hangs up. 

Myself, S. Willow and Lt. Douglas discuss having myself go to M. 
Pierrot 's location and speak with L. Pierrot  when he calls. I express the need to cut M. Pierrot  
out of the communications link as L. Pierrot  should be forced to negotiate with us and not M. 
Pierrot .  It is decided to send Lt. Pine to M. Pierrot 's location. 

1307: L. Pierrot  calls M. Pierrot  and says that he is not going to talk anymore and that the 
police can just kill him. 

1319: L. Pierrot  calls M. Pierrot  and Lt. Pine answers. (S. Willow's watch indicates 1316 
hours.) 

1320: L. Pierrot  calls Lt. Pine and says, "I just saw one leave", then hangs up. 

1333: L. Pierrot  calls Lt. Pine, when Lt. Pine answers L. Pierrot  says I didn't call to speak with 
you, then hangs up. 

1335 L. Pierrot  calls S. Willow and says that his attorney is on the way up to the scene. 

1338: L. Pierrot  calls S. Willow and says that he saw two more come back. 

1340: L Pierrot  calls S. Willow and claims that we lied about officers leaving the scene, then 
hangs up. 

1341: S. Willow attempts to call L. Pierrot  back. 

1342: L. Pierrot  answers and says that if we don't leave we will have to suffer the consequences, 
then hangs up. 

1343: S. Willow calls L. Pierrot  back, L. Pierrot  answers and says, "Leave me the fuck aRaye", 
then hangs up. 

1349: L. Pierrot  calls, I answer and L. Pierrot  says, "One more down". (S. Willow had left the 
area to make contact with another party.) 

1354: L. Pierrot  calls Lt. Pine and hangs up. 

1355: L. Pierrot  calls me and says, "He better run a little faster or the next time he gets taken 
out".  (L. Pierrot  is referring to S. Willow who returned to the negotiations residence.) 

1538: L. Pierrot  calls me and says, "do you want to talk?"  I respond "Yes".  L. Pierrot  says, "do 
you want to sent somebody over here totally unarmed?".  I respond, "I don't think that would be 
a good idea".  L. Pierrot  hangs up before I can finish my sentence. 

1402: L. Pierrot  calls Lt. Pine and says that he will speak with R. Spruce, then hangs up.  S. 
Willow calls dispatch and gets the number for R. Spruce at home and has him respond. 

1410 - 1412: L. Pierrot  is reported by SWAT members to be outside near the carport.  At this 
point S. Willow, myself and Lt. Douglas take cover at the entrance to the kitchen in the living 
room.  SWAT members radio that L. Pierrot  is walking on the south side of the residence, then 
to the east.  The east side of the residence has numerous windows and myself and S. Willow find 
cover near the freezers in the kitchen.  I can see outside the kitchen windows in a western 
direction, I see L. Pierrot  who I know from his police explorer experiences walking north 
toward the barn.  I can see that L. Pierrot  has a blue semi-automatic pistol in his hand, which he 
is holding with both hands.  The weapon is at a high cover position, up near the chest, but not 
point shoulder.  I can hear orders being given to L. Pierrot  and can hear officers call him by his 



first name.  I hear this, "Ray, put the gun down" repeated over and over again.  I can tell that it is 
said at least half a dozen times.  I move near the stove, just to the right of S. Willow and hear 
multiple gunshots that occur at or about the same time.  I see L. Pierrot  fall to the ground.  L. 
Pierrot  is on the west side of the vehicle, Honda at the west end of his Grandmother's house, 
Locationt about half way between Location street and the barn. 

S. Willow and I exit the residence, S. Willow calling for an ambulance at the same instant that L. 
Pierrot  falls.  I see A. Cedar secure L. Pierrot 's weapon.  Sgt. Spruce has arrived and begins 
securing the scene and marking officers positions. Barricade tape is used to cordon off the area.  
I returned to the residence and took possession of the tape that I have placed into evidence.  I 
took my notes and kept them until I attached them to this report.  I contacted the Chief of Police 
by telephone and advised him that the suspect had been shot by the SWAT members.  
I requested that Lt. Seipert respond to M. Pierrot 's residence. I left the scene at about 1454 and 
returned to the station. 

I stayed in the Investigations section except for routine contact throughout the department until I 
spoke with L. Shrub, IBI.   

End of report. 

__________________ 
Cpl. D. Aspen  



Law Supplemental Narrative:    
                           Supplemental Narratives 
Seq Name            Date                Narrative 
  4                   :  :     /  /      
                     City  Police Supplemental Narrative 

Case Number: reoport 
Reporting Officer: Larry Elm  
Date: 04-19-96 

On the above date I was contacted by Anthony and Ellen Sitter who are a babysitter for both 
Misty and Ray Pierrot .  Ellen stated that shortly before 1400 hrs. Ray contacted her by phone 
and wanted to talk with his children.  Ellen told him that the children were not there that day, 
because it was Misty's day off.  Ellen stated that his speech was very slow and monotone. Ellen 
went on to say that they discussed money owed for day care services provided. Ellen told him 
that she would get the money from him on saturday when he picked up the kids.  Ellen 
confirmed with Ray that he was going to pick up the kids on saturday, Ray told her that he 
would.  According to Ellen Ray apologized and told her that there was a lot of bad things 
happening right now and hung up. 

End Report. 

Reporting Officer:_________________________ 
                    Larry Elm  

Law Supplemental Narrative:    
                           Supplemental Narratives 
Seq Name            Date                Narrative 
  5                   :  :     /  /      
Cedar              City  Police Supplemental Narrative 

April 19,1996 17:00 Hrs. 
Supplement  reoport 
Sgt. Alan Cedar 

On Thursday April 18th,1996 at 8:52 AM I was advised that officers had been dispatched to a 
call of a man with a gun at Location.  I was further advised that the man with the gun was the 
suspect Ray Pierrot  and that he had pointed a gun at some relatives at Location.  I monitored the 
radio traffic of the arriving units and heard the request that the SWAT team be called out and 
respond.   

Cpl. Tom Woode, Cpl. Dave Fry  and Lt. William Pine were advised of the call out as they were 
on duty and began to gather our equipment in order to respond to the location.  Officer Ted Oak 
and Cpl. Doug Pine were the other SWAT team members who were called in and we all 
responded from the City  Police Department to the area of 11th Street and STREETAvenue 
where the command post had been established.  We arrived at the command post at 10:22 hours. 

At the command post was an ambulance and a fire truck aRayg with 
Lt. Tom Douglas and Lt. William Pine from the City  Police Department.  A briefing was held 
for the SWAT team members where information was given to us from Lt. Tom Douglas and Lt. 
William 
Pine concerning locations of patrol officer's and the location of the residence where the suspect 
was at.  We also received some briefing from Fire Department personnel Travis Myklebust 
concerning medication which the suspect may possibly have and possibly taken.  The first being 
some type of depressant and the second being some type of insomniac medication.   



At 10:28 hours I assigned Cpl. Doug Pine and Officer Oak' of the SWAT team to make a sweep 
of the area and come back with a diagram of the residence where the suspect was currently at.  It 
should be noted that Patrol Officers had established a perimeter on 11th Street and had been 
observing the house prior to our arrival.  Cpl. Pine and Officer Oak' returned to the command 
post with a drawing which will be included into the original case file.  After a discussion at the 
command post a decision was made to post Cpl. Doug Pine on the northwest corner of the  house 
at Location, this being the grandmother's house.  Cpl. Pine could observe from that location the 
east and north side of the residence.  Officer Oak' was assigned to cover the southeast portion of 
the residence which was done from behind a shed at the house directly south of Location.   

Officer Clove had been in a location on the north side of the residence, he was told to stay at that 
location to watch the north side of the residence.  Officer Oak' and Cpl. Pine relieved two patrol 
officers who were then moved out to the perimeter to the intersections of 11th and Cedar Avenue 
and 11th and STREETAvenue.  Traffic was closed down on 11th Street between STREETAvenue 
and Cedar Avenue.  It should be noted that I did use a telephone to call the Communications 
Supervisor Sharon Clemenhagen and asked her if she had personnel available to call a residence 
in the 3500 block of 11th Street and if she got an answer to tell the people to stay inside their 
residence until the situation had been resolved.   

At 10:49 hours I advised Sgt. Steve Willow that the perimeter had been established and that he 
could call and attempt to contact the suspect.  At 10:51 hours I advised Sgt. Willow and the 
perimeter units that if the suspect were to come out the east side door, Cpl. Pine would be the 
one to give directions and if the suspect came out the north side door, Officer Clove or Cpl. Fry  
would give the directions.  If should be noted that Cpl. Fry  had been assigned to assist Officer 
Clove on the north side of the residence and that Cpl. Woode and I had moved to a position in a 
barn directly north of the suspect's residence.  We eventually moved Cpl. Pine over to the barn 
area with us.   

Cpl. Dan Aspen advised that they had made contact with the suspect and he did sound somewhat 
groggy and disoriented however, he had hung up.  At 11:03 hours Officer Ben Clove advised he 
saw the suspect looking out the living room window on the north side of the residence.   

Cpl. Aspen and Sgt. Willow periodically advised the outside units of the status of the 
negotiations and what was being said. At 11:25 hours we were advised that the suspect said that 
"The first officer he sees is dead."  At 11:26 hours Officer Ben Clove sees the suspect Pierrot  
looking out of the bedroom window on the north side of the residence.  Sgt. Willow and Cpl. 
Aspen continue negotiations, concerning the requests of negotiations refer to supplements by 
Sgt. Steve Willow and Cpl. Dan Aspen.  At 11:42 we were advised that the suspect made the 
comment that he was going to start shooting holes in the walls. At 11:57 hours Officer Oak' 
observed the suspect Pierrot  looking out the sliding glass windows or doors on the south side of 
the residence.   

At 11:59 hours the suspect Pierrot  advises 
Sgt. Willow that suspect Pierrot  has said that the officer behind the shed near the Aspen house 
needs to move or he is dead, this would be Officer Oak'.  The suspect Pierrot  made a couple 
other comments concerning the officer behind the shed and that he had a clear shot at him and 
that he will start shooting. Officer Oak' was asked to move to a different location which he did 
and was still able to observe the south side of the residence.  The suspect Pierrot  also said that 
he could still see Officer Oak's leg and threatened to shoot the officer in the leg and he made the 
comment of being a trained sharp shooter. At 12:07 hours it was discussed whether to leave and 
hopefully the situation would de-escalate however, there was no commitment on the suspect's 
behalf that the situation would remain the same if officer's left.  An attempt was made to get a 
commitment from the suspect that if Officer's left someone could talk to him and stay with him.  
At 12:15 hours the suspect Pierrot  said we've got five minutes to leave or he would kill himself.  
Officer's remained at their positions observing the house and trying to negotiate.  Suspect Pierrot  
made several more phone calls counting down a time period however, he did not shoot himself. 



Negotiations or conversations between the suspect and police continued through out the 
afternoon.  At 2:04 PM, the officers on the perimeter heard what we believed a gun shot from the 
interior of the residence.  Officer's were ordered to hold their positions and not approach the 
house as it was unknown if the suspect had merely fired a round into the walls or ceiling or he 
had possibly shot himself.   

The negotiators were asked to attempt to contact the suspect by telephone to see if there was any 
response.  While waiting for this at 2:07 hours, I heard and observed the door leading onto the 
car port on the east side of the residence was opened from inside the house.  After approximately 
30 seconds I observed the suspect Ray Pierrot  who is personally known to me exit the door on to 
the car port.  The suspect Pierrot  was carrying what appeared to be Luger type or automatic type 
pistol in his right hand and it was pointed at the back door of the residence at Location 

I observed Pierrot  to place both his forearms on top of the car which was in the car port, that 
being a medium blue colored newer model Chevrolet, and he continued to point the gun towards 
the back of the house.  He then began to sweep the gun in a semi-circular motion from right to 
left or left to right as if he was looking for someone.  Pierrot  the proceeded to move to his right 
around the front of the car in the car port, he still maintained the gun pointed out in front of him 
in the direction he was moving his head was also moving looking around as if he was looking for 
someone.    

I noticed that Pierrot  was 
having a somewhat difficult time with his motor functions, he seemed to be stumbling as he 
walked and his coordination seemed to be noticeably effected.  As Pierrot  moved out into the 
back yard and began to walk in a southeasterly direction, all three officers being Cpl. Doug Pine, 
Cpl. Tom Woode and I yelled at him or challenged him and told him to put the gun down.  Each 
of us numerous times called him by name telling him to put the gun down.  As soon as heard our 
voices he turned directly towards us and began walking directly to where he heard the voices 
coming from.  He moved the gun to point in our direction of us in the barn, he held it about chest 
high and held it with two hands and moved in our direction.  His face appeared somewhat blank 
or expressionless and I did not see him or hear him say anything, he just continued to move 
towards where the officers were located.  

The officers continued to challenge the suspect Pierrot , telling him to put the gun down, telling 
him to stop and put the gun down.  At one point as he got near the front of the gray Honda Civic 
parked behind the residence he somewhat hesitated, this is where I thought he would stop and 
obey the officer's commands however, Pierrot  continued to proceed towards us.  The officer's 
continued to challenge him telling him to put the gun down and he continued to point it in the 
direction of the Officers. Officer's stated that it was getting pretty close I said it at the time he 
was stopped as I began to fire my service weapon I heard a volley come from behind me this 
apparently being from the shotgun from Cpl. Pine and I believe I heard one pistol round which I 
believe was Cpl. Tom Woode.  I eased off the trigger as I noticed that the suspect Pierrot  had 
dropped the gun and spun in a counterclockwise direction due to the bullets hitting him. I 
observed the gun to leave his hands and fly back towards the grass over behind him, I lost sight 
of it when it hit the ground. 

I immediately called out for a cease fire as the suspect was down and there was no movement 
from him and it appeared he was no Rayger in possession of the gun.  I approached the suspect 
and went by him I could see that his eyes were open and he appeared to be looking straight up.  I 
located the gun in the grass about six feet from where he was lying on the ground and 
immediately took custody of the gun and moved it a further distance away from the suspect.  At 
this time Sgt. Steve Willow was requesting an ambulance and security to seal off the scene.  I 
contacted Cpl. Pine and I told him to make his weapon safe.  He said he had shot two or three 
rounds.  Cpl. Dave Fry  had also approached and he had fired a round and I told him to make his 
weapon safe. I remained with them in the grass area.  Due to the high volume of traffic near the 
car and grass area from ambulance, fire and police, I picked up the gun a second time and moved 



it over towards the car port out of the way of everyone.  When I moved the gun I noticed there 
was a live round sticking out of the top portion of the gun which I recognized to be a stove pipe 
or a jammed round.   

I remained with Cpl. Fry  and Cpl. Pine as medical people attended to suspect Pierrot .  I then 
learned that Cpl. Tom Woode had also fired one round and we all remained in the general same 
area and pointed out to Lt. Douglas and Lt. Pine and Sgt. Spruce where we were at the time the 
rounds were fired by officers.  It should also be noted that I took Cpl. Woode and Sgt. Willow 
and made a quick walk through in the residence to make sure there was no one else in the 
residence.  We walked into all the rooms to see if there was anyone there then walked back out.  
It should be noted that when we looked into the bedroom area we all noticed two rifles, one 
being in a case sitting on the bed or dresser at the end of the bed and a second rifle standing up in 
the corner.  Officers were then gathered and travelled as a unit back to the City  Police 
Department.  

__________________________ 

Sgt. Alan Cedar  
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Officer: T. Oak' 
 

On Thursday April 18, 1996 at 0903 hours I received an emergency page from the City  Police 
Department.  When I called the station, I was told that there was a SWAT call out and that Ray 
Pierrot , whose known to me from his experiences as a Police Explorer, was suicidal and was 
located at Location.  I responded to the station and met with the other team members.   

We responded to 11th St. and STREETas this was the designated command post for this incident.  
Sgt. Alan Cedar directed myself and Cpl. Pine to scout the immediate area of the residence.  We 
were specifically instructed to draw a diagram of the residence outlining windows and doors and 
places of concealment and cover for officers.  Myself and Cpl. Pine did this as instructed, I acted 
as a cover officer while Cpl. Pine prepared the diagram.  While doing this we were able to 
contact the patrol officers that had maintained the perimeter.  The officers that were contacted 
were Officer Joedy Cypress, Officer Larry Elm, and Officer Ben Clove.  These officers were not 
able to offer any information that we had not alAspeny had at the command post.   

Myself and Cpl. Pine returned to the command post and met with the other team members.  We 
had been told that two of the tires to Pierrot 's vehicle which was parked under the carport on the 
north side of the residence had been flattened in order to prevent him from driving away. 

Team assignments were given by Sgt. Alan Cedar.  I was directed to relieve Joedy Cypress near 
the John Aspen residence and take up a position so I could observe the east side of the residence.  
It was also determined that myself and Cpl. Pine would respond to the area of the carport and 
take down a blue plastic tarp in order to offer the officers at the scene a better visual of the 
livingroom windows at the carport and the carport door should Pierrot  exit this area. 

After the tarp was removed I responded to Officer Cypress's location and relieved him of 
surveillance on the east side of the residence.  Officer Cypress was directed to secure the 
perimeter on 11th Street and block all traffic. 

I monitored the radio traffic related to this incident and also passed on observations that I had 
made while on the east side of the residence to the other team members.  I have had the 
opportunity to review a supplement report completed by Sgt. Alan Cedar on this incident as well 
as the radio log completed by the dispatcher.  Refer to the above listed reports for specific times 
and actions by officers at the scene. 

At about 1158 hours I observed Pierrot  looking out the sliding glass door on the east side of the 
residence.  This information had been relayed to the other officers.  At about 1201 hours I was 
advised by radio that Pierrot  made the statement that he's got a shot of the officer's face behind 
the shed.  At this point I was not exposed, however due to my location behind the shed where I 
lost sight of the residence.  I was then told that Pierrot  stated that he still had a shot at my leg.  I 
was still totally concealed at this point and out of sight of Pierrot . For safety reasons it was 
determined that I would take up surveillance at another location.  

I moved to the rear of the John Aspen residence to a wood shed.  This gave me a position to 
continue to maintain surveillance on the east side of the residence and part of the carport.  I 
continued to monitor radio traffic in this incident. 



From my position I could see Sgt. Alan Cedar, Cpl. Tom Woode, and Cpl. Doug Pine.  Their 
position was near a barn near the residence of 3511 11th Street.   

At 1407 hours I monitored radio traffic indicating that the carport door had opened and that 
Pierrot  was outside with a gun. 

When Pierrot  stepped out of the carport area where I could see him, he appeared to be looking in 
the area of the Aspen residence where I had initially been stationed.  Pierrot  seemed to be 
sweeping the area and looking for officers.   

With Pierrot 's location and the location of Sgt. Alan Cedar, Corporal's Pine and Woode, it was 
apparent that I was possibly in a crossfire situation.  I radioed at 1409 hours "I'm getting out of 
here."  I moved to the area of the deck near the pool of the John Aspen residence.  I could see 
that Pierrot  still had a pistol in his hand and was now moving towards the location of the other 
team members near the barn.  My position was still not one of safety and I removed myself from 
the potential line of fire near the rear of the Aspen residence.  I heard numerous commands given 
by the officers at the barn ordering Ray Pierrot  to put the gun down.  The specific statements 
that I recall were "Ray put the gun down".  I heard this approximately 12 times.  I then heard 
numerous gun shots and I remained in my position still out of the sight of the incident.   

I heard someone shout cease fire and I was able to see that Pierrot  was now down on the ground 
and officers were approaching him.  I responded to that approximate area where I was directed to 
assist in shutting the scene down.  I went to the driveway of  Location and stood by at 11th St. 
and assisted in setting up the perimeter. 

At 1440 hours the SWAT team members cleared the scene and returned to the station. 

End of report. 

__________________ Officer T. 
Oak' 

__________________ 
Approved by:  
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W. Pine 

On 4-18-96, at about 0925 hours, I was at my residence when I received a telephone call from 
Sgt. Alan Cedar.  Cedar said that the SWAT Team had been called out in regards to Ray Pierrot  
being the suspect in a man with a gun call at 3512 1/2 11th Street.  Cedar requested that I 
respond to the Command Post at 11th and STREETand contact Lt. Tom Douglas who was 
alAspeny at that location with Fire Department personnel. 

I immediately left my residence and at about 0928 hours contacted 
Lt. Douglas at 11th and Burrell.  Douglas said the call at Locationt involved Ray Pierrot  who 
had earlier in the morning pointed a gun at some of his relatives, was currently in his residence 
with several firearms and had been making threats about shooting any officers who tried to 
contact him.  Pierrot  was also reported to possibly be under the influence of an antidepressant 
drug and a hypnotic drug for insomnia. 

While awaiting the arrival of other SWAT Team members at 11th & Burrell, Lt. Douglas and 
myself continued to monitor radio and cellular phone traffic.  Ray Pierrot  was calling frequently 
to speak with Misty Pierrot  at Location.  During these calls, Ray Pierrot  made numerous threats 
to the effect that he would shoot any officers that came to his residence.  According to Misty, 
Ray sounded very groggy, was slow to respond, and seemed disoriented and confused.   

A request to call out Corporal Dan Aspen as a negotiator was made.  The initial thought was to 
have Aspen go to Misty Pierrot 's residence and take over the phone conversations when Ray 
called.  It was hoped through this process a constructive dialogue could begin to bring this 
incident to a peaceful conclusion.  Through later discussions with Lt. Tom Douglas, it was 
decided to have Aspen come to the incident scene to team up with Sgt. Steve Willow for 
negotiation purposes.  Lt. Douglas called the station to make arrangements for someone from the 
Communications Section to go to Misty Pierrot 's residence to assist and act as support. 

At about 1022 Hours, the SWAT Team members and the Special Response Vehicle arrived at 
11th & Burrell.  Team members were briefed by Lt. Douglas about all currently known 
information, and were provided an interior diagram of the residence where Ray Pierrot  was at.  
This diagram had been provided by Sgt. Steve Willow, apparently from Pierrot 's relatives.  
Officer Oak' and Cpl. Pine were deployed by Sgt. Cedar for purposes of scouting the incident 
scene and developing a diagram of the residence that Pierrot  was in from the perspective of door 
openings, windows, etc.  Having received the scouting information from Oak' and Pine, Team 
Leader Cedar made the assignments for the deployment of team members.  Cpl. Aspen and Lt. 
Douglas went to the Pierrot  residence at Locationt to begin a negotiation process with Pierrot .  I 
remained at 11th & STREETas a secondary communications link between the station and the 
scene.   

At 1257 Hours, I was requested by Lt. Douglas to go to Misty Pierrot 's residence and take over 
any potential communications with Ray Pierrot  from that location.  This request was made 
following conference with Sgt. Willow and Cpl. Aspen regarding the direction the negotiations 
were currently going.  It appeared that every time Ray Pierrot  called Misty Pierrot  he became 
more threatening, escalating and potentially out of control.  It was hoped that this request would 
de-escalate the situation and begin working toward a peaceful resolution. 



At 1311 Hours, I arrived a  Locationand made contact with Misty Pierrot  and Communications 
Specialist Stephanie Fish.  I explained to Pierrot  and Fish what we hope to accomplish by 
having me now become involved in the communications link with Ray Pierrot , rather than 
Misty.   

At 1317 Hours, I received a phone call at Misty's residence.  I answered the phone and identified 
myself to the caller.  The caller did not speak whatsoever, I could hear a very faint moaning and 
some breathing on the other end of the phone line.  I 

believed that it was Ray Pierrot  on the other end of the phone.  

At 1331 Hours, I received a telephone call from Ray Pierrot . Pierrot  indicated that he will not 
talk to me and immediately hung up the phone.  The call lasted about 5 to 6 seconds. 

At 1352 Hours, Ray Pierrot  called Misty's residence again. When I answered the phone, Ray 
Pierrot  asked if he could talk to his wife.  I indicated that that was currently not possible, that he 
needed to talk to me so that we could get this incident taken care of.  Within about 10 seconds of 
starting the call, Ray Pierrot  hung up on me. 

At 1400 Hours, Ray Pierrot  called me again.  He and I briefly discussed the need for him to 
begin speaking with either myself or the team of Aspen and Steve Willow.  Pierrot  irately 
indicated that he did not wish to speak to any of us, and asked if Randy Spruce was present.  I 
indicated that Spruce was the scheduled supervisor for swing shift, that he was not currently 
involved in this incident, but that I could make immediate contact with him if Ray would speak 
with him.  Ray then hung up the phone.  I immediately requested to Lt. Douglas that contact be 
made with Spruce for his immediate response to the 3500 block of 11th Street to begin helping 
resolve this incident. 

I received no more phone calls while I was at Misty Pierrot 's residence.  At about 1404 Hours, I 
monitored radio traffic over the scanner at Misty's residence, that indicated a gunshot had been 
heard inside the residence.  At 1408 Hours, radio traffic was monitored indicating that Ray 
Pierrot  was outside with a gun and panning the area in an easterly direction from his residence. 

At about 1410 Hours, radio traffic was monitored that indicated a subject was down.  
Overlapping traffic from police and fire/ambulance units made it totalling confusing as to exactly 
what was going on at the scene. 

Within a couple of minutes, and with no radio traffic to provide information about the situation 
in the 3500 block of 11th street, 
I left Misty Pierrot 's residence and arrived at Location at about 1417 hours.  As I arrived, I 
observed ambulance personnel loading Ray Pierrot  into the back of an ambulance on a gurney. 

Immediately after the ambulance with Pierrot  left, SRO Glen Rogers and I placed yellow police 
barrier tape in a widened perimeter around the residences and property at Location.  Within a 
few minutes I was able to make contact with Sgt. Randy Spruce, who was also at the scene, and 
he and I began to place barrier tape and traffic cones at those locations occupied by SWAT Team 
members at the time of the shooting.  Yellow barrier tape and other marking devices were used to 
mark physical evidence that would ultimately be evaluated by an investigative team from the 
State Department of Law Enforcement. 

I remained at the scene to assist, whereupon, I was contacted by Detectives Oakly and Stump.  
They indicated that they had been assigned to the scene to assist the State Investigative Team. 

I stood by at the scene with other state investigators and department personnel, to await the 
arrival of a search warrant for Mary Pierrot 's vehicle and Ray Pierrot 's residence and immediate 
residential property.  The warrant had to be obtained as Pierrot  family members had refused to 
give any type of consensual search for the premises. 



The search warrant signed by Magistrate Carl Kerrick arrived at 1715 hours.  Those present at 
the time a search in compliance with the warrant began, were myself, Detectives Oakly and 
Stump, and State Investigators Dave Yew, Dave Denblyker, and Vern Teak .  As part of my 
assistance in the service of the search warrant, I found the following specific items at the listed 
times: 

     1746 Hours: Found a spent .22 caliber casing under a red                     blanket in the living 
room area of the Pierrot                    residence. 

     1748 Hours: Found a bullet hole with powder tattooing                        around it, in the right 
side arm of a chair                  located in the northeast corner of the Pierrot                   living 
room. 

     1610 Hours: Used a thin brass rod as a probe to illustrate                   the path of travel of the 
bullet into the above                  described chair. 

     1612 Hours: Moved chair and located a lead bullet fragment                   on the carpet 
underneath the above described                     chair. 

I continued to assist other department officers and state investigators until such time as the 
search was completed.  Upon completion of the search warrant service, the barrier tape around 
the scene was removed and the scene was secured by all involved officers. 

End of Report: 

____________________________ 
Lt. William H. Pine # 110  
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Date/Time: 4-22-96  11:18 Hrs 
Supplemental Report: reoport 
Det Michael C. Oakly 

On 4-18-96 at about 1300 hours I was directed by Chief Baldwin to go to the scene of this 
incident to obtain information in order to secure an arrest warrant for Ray Pierrot  for the crime 
of aggravated assault.  I arrived at Locationve at 1321 hrs and spoke with Sgt Steve Willow and 
Cpl Dan Aspen. I was told about the incident that had happened at about 0830 hours when Ray 
Pierrot  had pointed a gun at his sister Mary Pierrot  and told her, "get out of here" when she 
went into his residence a tLocation. I was told that Mary Pierrot  had described the gun as a 
Ruger type semi-automatic handgun. 

Sgt Willow also told me that during the period of time that the officers were on the scene and 
negotiating with Ray Pierrot  that Pierrot  had made several threats upon the lives of the officers 
there. Sgt Willow gave a couple of examples from the log that Cpl Dan Aspen was keeping 
during the negotiations. I was told that at 1200 hours, Pierrot  said that the Officer behind 
Aspen's house moves out or he is dead. Another statement from Pierrot  was received at 1203 
hours when he said that when he observes any officers he would "take them out".  

I left the residence at Location  and returned to the Nez Perce County Prosecutors Office at 1352 
hours in an effort to obtain the warrant. While at the Prosecutors Office I was listening to my 
radio and at 1410 hours I heard the officers at the scene advise that a shooting had taken place 
and that the suspect was down and were requesting an ambulance respond. I terminated the 
request for the arrest warrant at that time as it was not immediately necessary.  

I returned to the police department and was directed by Chief 
Baldwin to call off-duty Det Stump and have him respond to the 
City  Police Department and that I was to assist the State of State Bureau of Criminal 
Investigation in the investigation of the shooting incident. 

After a brief meeting at the City  Police Department with CIB 
I went to the scene with Det Stump and NPC Prosecutor DeniseRose. Upon my arrival at the 
scene it was determined that a search warrant was needed in order to search the residence that 
Ray Pierrot  had been in at Location At 1557 hours myself and DeniseRose returned to her office 
to prepare the search warrant. I discussed the situation with Sgt Alan Cedar and used that 
information for the affidavit to obtain the warrant. After obtaining the signature of Judge Kerrick 
I returned to the scene at 1654 hours. 

I advised the investigation supervisor at the scene, SA David Berry that I had the signed search 
warrant. I was tasked to assist SA Vern Teak  in searching the residence. Lt Bill Pine also 
assisted. The search was conducted and Teak  seized all the property that was taken and 
maintained control of those items. For information as to what was recovered see inventory sheet. 
Among the items recovered was a spent .22 cal casing that was located in a blanket in the living 
room. In addition, the .22 cal bullet was noted to have been fired into a chair in the living room 
and the expended bullet was found on the floor below the chair. 

The items that were recovered outside was recovered by a different search team (Stump, Berry 
and Dave Yew). Other members of the investigation team conducted a neighborhood canvas and 
interviews with the SWAT team members. 



While conducting the scene investigation Det Stump took video film of the area. CIB members 
took the still photographs. 

After the scene investigation was concluded, Stan Pierrot  arrived at the scene to obtain 
medication for his grandmother that lives in the main residence. While he was there I gave to 
him two purses beRayging to his mother Ursula  and his sister Mary and a bag containing camera 
equipment and a CD/Radio that had been in Mary Pierrot 's vehicle. Stan Pierrot  signed for these 
items. It should be noted that these items were not search and only the check books in each purse 
were looked at to determine ownership. This was done in the presence of Stan Pierrot . 

After that was done I escorted Stan Pierrot  through Ray Pierrot 's residence. The residence was 
then locked and the house Douglas was given to Stan Pierrot . Members of the investigation team 
assisted Stan Pierrot  in covering Mary Pierrot 's vehicle to protect it against the weather pending 
repair to the glass. 

For information concerning the location of City  Officers and evidence obtained form the 
exterior scene see supplemental reports of those officers involved.  

I was tasked to attend the autopsy of Ray Pierrot  that was scheduled to occur on 4-19-96 at 
0800. I arrived at St Joseph Regional Medical Center at the appointed time. Myself, SA David 
Berry and SA Vickie Seed attended the Autopsy. Dr Tree conducted the autopsy. I took 
photographs of the autopsy as well as did Dr Tree and SA Berry. 

During the autopsy approximately 20 shotgun pellets were removed from the body. These were 
taken by SA Berry. Berry made a sketch of the body and marked the approximate locations of 
the wounds. Dr Tree also did this as a part of the exterior examination of the body. The body was 
x-rayed prior to the interior examination. For additional information see autopsy report when 
completed by Dr Tree. 

On 4-22-96 I made the return of the search warrant to the court in front of Judge Elliott. 

End of Report: 

Det Michael C. Oakly 

Approved By: Lt Bill Pine  
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04-18-96 
Supplement Report; Case #reoport 
Lt. Tom Douglas  

On 04-18-96 at approximately 0849 I was standing outside the dispatch center when I heard 
Communications Specialist Fish take a 911 call where she began repeating to the dispatcher she 
had a man with a gun at t Location I observed Sergeant Willow at the station and I contacted him 
and advised him of the call at which time both he and Officer Clove who was also at the station 
immediately left.  I went back to the Communications Center where Fish asked me if the officers 
should be advised that the suspect was Ray Pierrot , who I was aware was the estranged husband 
of another Communication Specialist, Misty Pierrot .  I told dispatch to go ahead and inform the 
officers of this information so that they would be aware that they were dealing with an individual 
who may be under stress from marital problems.   

At 0855 hours I did leave the station to go to the residence at approximately the same time 
Sergeant Willow arrived at the scene.  While I was enroute Sergeant Willow called me via radio 
requesting that SWAT Team be activated.  Because Sergeant Willow was present at the scene and 
was able to make that assessment I did call the station and requested the SWAT Team be 
activated.  At 0915 hours I arrived at the residence at Location where the suspects mother and 
sister were present.  I was present when the complainant, Mary Pierrot  told Sergeant Willow that 
she had went in to the residence where her brother was staying which was directly west of the 
residence we were at and that her brother had threatened her with a firearm which he had pointed 
at her and told her to leave.  Pierrot  reportedly had several weapons in the residence and it was 
believed he was taking some prescription medication which had been prescribed for him, 
anti-depressants and sDouglasping medication.  It was unknown by family members if he had 
been drinking alcohol.  Sergeant Willow had directed patrol officers on his watch to surround the 
suspects residence until they could be relieved by members of the SWAT Team.   I left the 
residence and went to a gravel parking lot on the north west corner of 11th and STREETwhich I 
advised the station would be the command post.  I requested an ambulance with paramedics to 
stand by at that location in case the suspect injured himself or others.  

While waiting for the SWAT Team to arrive at the command post/staging area I was advised by 
Sergeant Willow that Pierrot  was in contact with his estranged wife Misty by phone. 

We discussed the need to have someone at M. Pierrot 's residence and when Crisis Negotiator 
Corporal Aspen went into service I directed him to proceed to M. Pierrot 's residence.  While he 
was enroute Sergeant Willow contacted me and we decided that he would be in need of the 
assistant negotiator at his location.  I contacted the police station and talked to Communications 
Supervisor Clemenhagen telling her that M. Pierrot  should have someone with her at this time.  
Apparently this was later accomplished when Communications Specialist Fish did go to M. 
Pierrot 's residence.  Lieutenant Pine contacted me at the staging area and we received a rough 
sketch of the interior of the residence where the suspect was at.  At 1022 hours the SWAT Team 
arrived at the scene and Sergeant Cedar directed Scouts to go check the area.  The Team returned 
from their scouting mission, there was a briefing where they were shown the rough sketch of the 
interior of the residence and they also made a sketch of the scene so they could deploy SWAT 
Officers to contain the suspect.  As the SWAT Officers moved into position in their assigned 
area, Officers Elm and Cypress were relieved of perimeter positions.  Officer Elm was directed 
to close the street at Location and Officer Cypress to close the street at 11th and Cedar.   



Sergeant Willow attempted to begin Crisis Negations with Pierrot  at approximately 1050 hours.  
While I was in contact with the negotiators at the command post they relayed that they were 
having difficulty getting through as there was some kind of a line block where they could not call 
in without operator assistance.  During this time the line would be busy at times as he was calling 
his estranged wife M. Pierrot .  City  Fire Department Paramedic Scott Hawk apparently arrived 
at the residence before we had been able to secure the street and the area and insisted to Sergeant 
Willow that he be allowed to attempt to talk with Pierrot  as he was a friend of the family. 
Apparently the suspect hung up the phone when this individual attempted to negotiate.  Sergeant 
Willow advised that he was continuing to have problems attempting to communicate with Pierrot 
.  I advised Lieutenant Pine at approximately 1140 that I am going to go up to the residence and 
meet with the crisis negotiators.  After I arrived apparently the suspect is demanding that some 
vehicles be moved from the rear of the residence.  Myself, Sergeant Willow and Corporal Aspen 
discussed the moving of the vehicles as requested by the suspect. 

Scott Hawk volunteered to remove his vehicle which is a red Toyota four wheel drive pickup.  
Sergeant Willow and myself felt that if we can do something for the suspect at this point that we 
may see some movement if Hawk is allowed to move his vehicle around to the street out of sight.  
Approximately a little after noon Pierrot  begins threatening that he can shoot one of our officers.  
We decided that it is too dangerous to keep family members in the residence any Rayger because 
the suspect is alleged to have rifles which could penetrate the interior of the residence.  At that 
time myself and Corporal Aspen escorted family members across the street, out of line of fire 
toLocationwhere they remained until the incident was over.  At approximately 1217 Pierrot  tells 
Sergeant Willow that we have to remove the officers or he will kill himself.  He calls on two 
different occasions counting down the minutes then apparently calls his estranged wife telling 
her the time is up.  We wait several minutes until Sergeant Willow calls, he advised us that 
Pierrot  appears to be groggy.  Pierrot  makes additional calls wanting a car moved and wanting 
the officers to leave.  The three of us then discuss having Corporal Aspen go to M. Pierrot 's 
location to speak with suspect when he calls.  It was decided we would request Lieutenant Pine 
to go to that location and he immediately went to M. Pierrot 's residence so we could take control 
of all communications with Pierrot . 

It was decided that we needed more telephones in the residence because we needed to keep the 
one phone line open.  At approximately 1320 hours I left the residence running south away from 
it, apparently Pierrot  calls and tells Lieutenant Pine who has arrived in Pierrot 's residence that 
he just saw one leave.  I met Detective Oakly at 11th and Cedar, Detective Oakly is there to 
obtain information to apply for a warrant for aggravated assault.  I have Detective Oakly 
accompany me back to the residence at approximately 1338 hours where Pierrot  calls Willow 
and tell him that he saw two more come back. 

At approximately 1349 Sergeant Willow leaves the residence and runs northbound down 11th 
Street to contact Pierrot 's attorney who Pierrot  had apparently called, Dave Maple.  Dave Maple 
had arrived at the road block at 11th and STREETand contacted Officer Elm.  I had advised 
Officer Elm to not allow Mr. Maple to enter the area as the scene was unstable.  Pierrot  calls 
Corporal Aspen and told him, "one more down".  At approximately 1355 hours after Sergeant 
Willow returns to the negotiations center Pierrot  calls and tells Corporal Aspen that he'd better 
run a little faster or next time he'll be taken out. Shortly after this call Pierrot  calls and wants one 
of the officers to come to his residence totally unarmed and Aspen does not agree to that 
situation. 

At 1402 hours we're advised that Pierrot  has called Lieutenant 
Pine stating he will speak to Sergeant Spruce.  Sergeant Willow calls Sergeant Spruce at home, 
he advised he will be enroute.  Sergeant Willow, Corporal Aspen and myself discuss the 
possibilities for proRayged negotiations and have decided that we will continue to negotiate 
and will hold the perimeter for as Rayg as it takes to resolve the situation in a peaceable 
manner if at all possible. 



At approximately 1410 hours SWAT Officers report that Pierrot  is outside near the carport.  
Sergeant Willow and Corporal Aspen moved to the kitchen to attempt to see him and Sergeant 
Willow advises that he is out of the residence and moves back into the living room.  Sergeant 
Willow and Corporal Aspen take positions on each side of the doorway leading into the kitchen 
in case Pierrot  attempts to come into the residence.  I took a position in the doorway of the hall 
leading into the bathroom and bedrooms where I can cover the front door and the north side 
windows in case Pierrot  comes around the residence.  We do this because we do not have visual 
contact with Pierrot  and are not sure where he may go.  I hear radio communications where 
Office Oak' advises that he is retreating as Pierrot  is walking on the south side of the residence 
towards the east.  Due to the fact that apparently he is pointing his weapon according to radio 
traffic I advised SWAT Team to challenge Pierrot .  I immediately begin to hear hollering.  A few 
moments later I hear what appears to be five to six shots being fired outside the residence.  
Corporal Aspen advises me that Pierrot  is down at which time the three of us exit the residence.  
I can hear Sergeant Willow calling for the ambulance and for officers to secure the perimeter.  As 
the ambulance goes by Scott Hawk who is standing near the apartment on 11th Street begins 
running into the yard saying he's a paramedic, I direct him back to the street as I realized he was 
not on duty at the time and for the fact there apparently is a connection with the family, that he 
may not be able to function in a manner which would be conducive to giving the suspect proper 
emergency medical treatment.  I remember challenging Hawk three times telling him to get back 
to the street or he would be arrested, before him turning and leaving to the street. Immediately I 
see that officers are placing barricade tape up around the perimeter of the area.   

I go back to where paramedics are attempting to stabilize the suspect and preparing to transport 
him.  I assisted paramedics by moving a gurney into position and by loading two medical bags 
into the ambulance as they transport Pierrot  from the area. Sergeant Cedar then walks me 
through the scene and shows me where each SWAT Member was stationed and which officers 
fired their weapons and where Pierrot  was when he was wounded by the officers.  Sergeant 
Spruce was also present during this and I then advised Sergeant Cedar to load up the SWAT 
Team and return to the station and secure their gear and stand by for the investigators there.  I 
remained at the scene until officers from the State Criminal Investigation Bureau arrived.  I 
walked Supervisor Dave Yew through the area showing him what I had briefed on and at 1617 
hours I left the scene.  At 1630 hours I arrived at the station and shortly after six p.m. I did give a 
statement to State Investigator Vickie Aspen as to my recollections of the incident. 

End of Report. 

Lt. Tom Douglas 

Law Supplemental Narrative:    
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S. Willow        City  Police Supplemental Narrative 

April 24, 1996 
Supplement Report reoport 
Sgt. S. Willow  

On 4-18-96, at about 0852 hours, I heard dispatch send Ofc. Elm to Location. on a call of a man 
with a gun.  I immediately got in my patrol unit and left the station to respond. While responding 
we learned from dispatch that the complainant was the suspect's sister and that the suspect was 
on the phone with his estranged wife who was at another location.  Ofc. Elm and I arrived at 
Locationt and contacted Ursula  Pierrot , mother of Ray Pierrot  and a Mary Pierrot , sister of 
Ray. Mary was still on the phone with dispatch when we arrived and I told her to hang up.  I 
learned from them that earlier in the morning Ursula  had been called by Ray's estranged wife, 
Misty, and that he was very despondent and was threatening to shoot himself.  During this phone 



conversation Misty had called Ursula  to tell her about her son and Ursula  and Mary came to 
Location to talk to her son.  We were standing in front of Location which is a tan colored house.  
I learned that Ray was in a blue house at the rear of Location, and that the address in Location.  I 
learned that when Ursula  and Mary came to the house they went to the house Ray was in.  
They said both the east door and front door where locked. Ursula  had a Douglas to the east door, 
which is at the carport of the house.  She said she unlocked the door but the inside latch was still 
secured.  She then forced the door and the latch broke and herself and Mary entered the house.  
They then walked to the northwest bedroom where Ray was.  Ursula  said she saw that Ray had a 
black colored pistol in his right hand and the gun was lying next to Ray.  She asked Ray to come 
and talk to her and he told her that it was over and he did not want to talk to her. Mary said she 
then started walking into the bedroom to try and talk to Ray and he raised the gun off of the bed 
and pointed it directly at her and told her to "get out of here".  Mary described the gun as black 
in color and possibly a Ruger semiautomatic.  Ursula  then started telling Mary that he did not 
point the gun at her but Mary then showed me how Ray pointed it at her.  Her motions indicated 
to me that Ray had pointed the gun directly at her.  I asked her if she was positive and she told 
me that she was.  I then positioned Ofc. Elm to watch the north and east sides of the house and I 
positioned Ofc. Joedy Cypress to watch the south and east sides of the house.  I entered the 
house at Location and took up surveillance through a kitchen window on the west side of the 
house.  I then kept interviewing both Ursula  and Mary.   

I further learned that Ray had no less than four other guns in the 

house besides the one they saw.  Mary told me that he had two rifles, a shotgun and another 
handgun.  I then called Lt. Douglas on 

the radio and told him that I believe a SWAT callout was needed because of the circumstances.  
He agreed and told dispatch to callout the SWAT Team.  I told Lt. Douglas that the command 
post should be in the church parking lot at 11th and Burrell.  At about this time Ofc. Clove 
arrived at the scene and he was able to take up a position so he could watch the north side and 
west sides of the house at  Location 

Knowing that negotiations would have to be done when the SWAT Team arrived and to gain 
more knowledge of the suspect's physical state and mental state I started gathering  more 
intelligence on the suspect.  I learned that he was very despondent from his recent marriage 
breakup.  He was very depressed and could not sDouglasp so either Tuesday or Wednesday he 
went to Dr. Carlos Privet and was put on some medication.  They were not sure what it was. I 
also was able to obtain a layout of the inside of the house and also learned that Ray did have 
Douglass for a blue car that was parked in the carport at the time.  There was also a gray colored 
Nissan parked between the house that I was in and the house where Ray was. Mary told me that 
it was her car and they had driven it over to the location. 

I then spoke with Lt. Douglas.  I told him my concerns of the suspect's chances of getting mobile 
in the blue car parked in the carport.  I advised Lt. Douglas that I felt that with the officers 
currently present that we could disable the car by deflating the driver's side tires.  Both Lt. 
Douglas and I came to the decision that disabling the car should try and be done prior to the 
SWAT 
Team deployment.  I then went outside and talked with Ofc. Cypress and Elm.  My pocket knife 
and a knife of Ofc. Elm were given to Ofc. Cypress.  While Ofc. Elm and myself covered Ofc. 
Cypress we were able to go up to the suspect's vehicle and Ofc. Cypress flattened both driver's 
side tires by puncturing them with a knife.  During this time the knife blade closed on Ofc. 
Cypress's finger on his left hand and he received a cut. After we came back to a safe position we 
were able to bandage the cut. 

Right before I came back into the residence I saw and heard a red pick-up being driven into the 
driveway at Location.  The pick-up drove to the back of the residence and parked next to Mary's 
gray Nissan.  I saw a male exit the pick-up and I immediately recognized this subject as Scott 
Hawk, who is an employee with the Fire Department.  I learned from Mary that she had called 



him and requested him to come to the scene because he is a friend of hers.  She also told me that 
he had some training in Crisis Intervention debriefing and that possible he could be used in 
negotiating with Ray.  I advised her that at this point only trained police negotiators would talk to 
Ray once the SWAT Team was deployed. 

I then learned more information from Ursula  Pierrot .  She told me that on Tuesday Misty 
Pierrot  and P. Willow, an employee of the Police Department went out of town for an overnight 
trip to Worley, Id.  Supposedly on their return to town on Wednesday Ursula  said that Ray had 
told her that Misty had "flaunted" the trip in Ray's face.  Ursula  also told me that on Friday, the 
oldest son of Ray and Misty was having a birthday and that Misty was having a birthday party at 
a park.  Ray had asked Misty in he could attend and Misty told him she did want him there 
because P. Willow was going to be there. 

It should be noted that when we first arrived at Location and found out that the suspect was Ray 
Pierrot , Ursula  first said that she did not want Willow to be there.  I told her my name including 
my first name and she said that she did not want Phil Willow there.  I assured her that he was not 
on duty today and would not be at the scene.  Also when Scott Hawk arrived he addressed me as 
"Steve". 

At about 0930 hours I received a call on the phone from Misty Pierrot .  She briefly told me that 
Ray was very desponded, had barricaded himself in the house and had five loaded guns.  He also 
had told her that he had taken about fifty sDouglasping pills and that he couldn't see very well 
right know.  She told me she still had Ray on the phone and had to get back talking to him before 
he became suspicious. 

It was decided around this time that when Cpl. Aspen arrived he would go to 1905 Birch, where 
Misty was, to try to talk to Ray. However before he got there the decision was made to have 
Aspen come to my location to assist when we started Negotiations. 

Between 0945 and 1030 hours the SWAT Team had arrived at the Command Center at 11th and 
STREETand had sent out a scout team. 

Also at about 1010 hours Cpl. Aspen arrived at my location and I briefed him on the situation.  I 
also introduced him to the civilian members that were in the house.  Also during this time I had 
phoned paramedics at the Command Center and they telephoned Dr. Carlos Privet' office to find 
out what certain medication Ray was on.  This information was passed onto the members of the 
Tactical Team. 

At about 1050 hours Sgt. Cedar told us that the SWAT Team was in position and that we could 
start negotiations.  Before this I had received another call from Misty advising me that she had 
tried to call Ray back but that he had put some kind of block on his phone to stop incoming calls. 

At 1050 hours, I called Ray on the phone number provided me by Ursula .  I received the 
message that the call could not be completed because the caller did not want to answer any 
incoming calls.  From this point on until the negotiations ended I had to call the operator to have 
the call placed through to the suspect's phone. 

At about 1051 hours a male subject answered the phone.  I know L. Pierrot  personally and it 
sounded like him.  I identified myself and told Ray that I wanted to talk to him.  L. Pierrot  
sounded very groggy and lethargic.  It appeared to me that he was under the influence of some 
type of medication.  I talked with Ray for about nine minutes.  Most of the conversation Ray 
would just say "it's done", or something to that effect.  When I would ask Ray what was done he 
would say "talking".  At no time did Ray ever make any kind of threat to himself.  At about 1059 
hours the conversation was terminated by Ray hanging up. 

At 1100 hours I called the house back through the operator.  The phone rang at least 35 times 
before I had the operator terminate the line. 



At 1106 hours I called Ray back.  When he answered he said "I don't want to talk to anyone I 
don't know" and then he hung up. At 1107 I again called Ray with him saying the above 
statement again.  At 1108 hours I attempted to call Ray but the operator told me that Ray was 
trying to call out on his phone. 

At 1112 hours, I attempted to call Ray and I spoke with him about one minute.  Again Ray tells 
me that he only wants to talk to someone he knows.  I tried to tell Ray that he knows me, which 
he did, but he refused to talk to me. 

At 1114 hours we (Cpl. Aspen and I) to try and let Scott Hawk, a friend of the family, to try and 
talk to Ray.  I called the house and when Ray answered I put Hawk on.  Hawk says "Ray this is 
Scotty" and Ray hangs up on Hawk. 

At 1126 hours, Misty Pierrot  called me and said that she is talking to Ray.  She told me that Ray 
had called her at her house.  Misty Pierrot  tells me on the phone that Ray is starting to make 
threats towards officers.  He told Misty that the first one he sees is dead and get them out of here.  
This information was relayed to Sgt. Cedar and the rest of the members of the SWAT Team. 

At 1132 we learn that dispatcher Stephanie Pierrot  is with Misty and that she has a portable.  
She then starts communicating with me on what Ray is telling Misty on the phone.  Fish tells us 
that Ray said the we had five minutes to get the cars out of there.  At 1135 hours we learn that 
Ray is talking to Misty and he tells her which of the cars to move. 

At 1138 I again attempt to call Ray.  Misty says that Ray has called her again and she is 
attempting to convince Ray to talk to me.  Misty says that Ray is refusing to talk to me and he 
hangs up.  At 1140 I again attempted to call Ray and the operator says he is talking to someone 
else.  At 1141 hours I am able to get through to Ray's phone and it rings for about one minute 
before Ray answers and immediately hangs up.  I immediately call Ray back and after one more 
minute he answers and immediately hangs up on me.  This happens three straight times where 
the phone would ring for a Rayg time and then Ray would just hang up the phone. 

At 1143 hours I again call Ray.  A decision was made prior to making the call the we would try 
and let Ray's mom, Ursula  Pierrot  to talk to him.  When Ray answers I hand the phone to 
Ursula .  She tries to convince him to talk to the police.  After about ten seconds Ray hangs up 
the phone on his mom.  Ursula  told me that all Ray said to her was "shut up".  

Misty then calls us at the house on a cell phone that Mary Pierrot  has.  I spoke with Misty and 
she says that Ray in threatening to start shooting holes in the wall.   

At this time Cpl. Aspen. Lt. Douglas and I discuss the possibility of moving one of the cars that 
Ray has demanded to be moved.  At 1155 hours is was decided to let Scott Hawk move his 
pick-up. He moves his pick-up.  When Ray still makes threats about shooting holes in the wall a 
decision was made to move the family and friends that were in the house to an apartment across 
the street.  This decision was made for the safety of the civilians. 

At 1200 hours Fish tells over the radio that Ray has stated, "The officer behind the shed and 
Aspen's house needs to move or he's dead".  This threat was made towards Ofc. Oak.  At 1203 
Ray told Misty that "I have a full face shot of the officer behind the shed".  Again this threat is 
directed towards Ofc. Oak. 

A decision was made to ask Ray what would happen if we left the scene.  Ray just told Misty 
that things would not change if the police left.  With the amount of firearms that Ray had and the 
threats that he alAspeny had made towards Mary and Ofc. Oak a decision was made that this 
could not be an option at this point. 

At 1212 hours, we receive information from Fish that Ray has told Misty that she has received 
several calls from Ray and Ray is threatening to shoot the legs of an officer he can see. 



Information is also received that Ray has five weapons loaded and Aspeny to use.  This would 
include rifles, shotguns and pistols. 

At 1214 Ray phones Misty and tells that he will not give up anything if we move the second car 
that he is demanding moved.  I try to have Misty that he would have to give up one of his 
weapons before the second car is moved.  Ray rejects this offer. 

At 1217 we learn that Ray has called Misty and tells her that we had five minutes to move the 
cops or he was going to kill himself. 

At 1219 Ray calls Misty and says we have four minutes to move the cops before he shoots 
himself.  At 1221 Ray calls Misty and all he says is "three minutes".  

At 1228 Ray phones Misty and tells her "time is up", tells Misty goodbye, says he has a gun to 
his head and hangs up. 

At 1229 L. Pierrot  calls M. Pierrot  and says "goodbye Misty" and hangs up. 

At 1239 I attempted to call Ray Pierrot .  At 1240 Ray answered by saying "hello" and then 
hangs up.  To me L. Pierrot  sounded very groggy. 

At 1248 Misty Pierrot  calls and says that Ray had called her and is demanding that the blue car 
is moved.  However Ray does not agree that he will give anything up if the blue car is moved. 

At 1250 L. Pierrot  calls Misty Pierrot  and says that he is done negotiating and begins talking 
about family and kids. Misty Pierrot  says that L. Pierrot  said that if officers leave he will talk to 
somebody.  L. Pierrot  is told officers are not leaving and is offered the opportunity to speak with 
Ofc. Clove, Oak or D. Aspen.  L. Pierrot  declines this offer and says that he will not talk to 
anyone any Rayger and hangs up. 

At 1257 M. Pierrot  says that L. Pierrot  says that he will not talk to the police because he is 
afraid that he is going to jail. He then demands that she get the police out of the area 
immediately.  L. Pierrot  then hangs up from Misty Pierrot . 

At this time we (Lt. Douglas, D. Aspen and I) decide to end Mellisa 
Pierrot  trying to negotiate with L. Pierrot .  We talk about D. Aspen going over to Misty's 
residence to try and talk to Ray. We feel that it is important for Ray to try and negotiate with one 
of us instead of Misty.  It is decided to send Lt. Pine over to Misty's to talk with Ray and Leave 
D. Aspen at our location to assist in the negotiations.   

At 1307 we learned that Ray had called Misty and told her he is not going to talk and that the 
police just can kill him. 

At 1319 Ray calls Misty' house and Lt. Pine answers the phone.  He immediately hangs up. 

At 1320 hours Ray phones Misty's house and tells Lt. Pine "I just saw one leave" and then 
hangs up. 

At 1333 hours, L. Pierrot  calls Lt. Pine, and when Pine answers Ray says I didn't call to talk to 
you and then hangs up. 

At 1335 hours Ray calls me and tells me that his attorney is on his way up to the scene.  It is 
learned that Ray's attorney is Dave Maple.  I advise the outer perimeter officers that Maple is on 
his way up to scene and when he does arrive to contact me. 

At 1338 hours Ray calls me and tells me that he saw two more (meaning police officers) come 
back. 



At 1340 hours, Ray calls me and claims that we lied about officers leaving the scene, then he 
hangs up.   

At 1341 I tried to call Ray back but he did not answer.  At 1342 I tried back and Ray answered.  
He tells me that if we don't leave we will have to suffer the consequences, then he hangs up. 

At 1343 hours I called L. Pierrot  back.  He just says "Leave me the fuck aRaye" and then hangs 
up. 

At about 1347 hours I was advised by Ofc. Elm that Dave Maple is at his location at 11th and 
Burrell.  I immediately leave the house to go to talk to Maple.  When I spoke with Maple he tells 
me that Ray had called him at his business and was very despondent over his marriage problems.  
Maple asks if he could talk to Ray over the phone and I told him at this time I felt that would not 
be the best thing to do.  I then went back to the house where Lt. Douglas and Aspen were. 

When I arrived D. Aspen tells me that Ray had called him while I was running back to the house 
and said "He (meaning me) better run a little faster or the nest time he gets taken out". 

At 1358 hours L. Pierrot  phones and speaks with Aspen.  Ray requests an unarmed person come 
over to the house to talk to him and Aspen says that you not be a good idea. 

At 1402 hours we learn that L. Pierrot  had phoned Lt. Pine and he told Pine he would be willing 
to talk to Sgt. 
Spruce.  I then phoned dispatch and I was able to call 
Spruce and he told me that he would be coming to our location. 

At around 1410 hours SWAT members radio that the door on the carport side of the house had 
opened and closed.  Sgt. Cedar requests someone that is in the house where we were to try and 
see what is going on.  I went to the west side kitchen window and I saw Ray Pierrot  looking out 
over the blue car that was in the carport.  He had a semi-auto weapon in his right hand and he 
also had his left hand on the weapon and was holding it in a combat type style.  He was looking 
around and was also sweeping the area with the weapon as he was moving it around.  I 
immediately radioed this information to the SWAT members and then moved back to get a safer 
cover position.  I then heard SWAT members say that L. Pierrot  is walking east towards the 
house we were in. They then advise that he is walking more in a southerly direction.  Lt. Douglas 
then advises SWAT members to challenge Pierrot  and I then heard several members yell at 
Pierrot  to drop the weapon.  They then advised that L. Pierrot  is now walking north towards the 
barn where Sgt. Cedar, Cpl. Woode and Cpl. Pine are.  Out of the west side kitchen windows I 
see L. Pierrot  walking towards the area of the barn.  At this time I could not see any of the 
officers that were in the area of the barn.  I see L. Pierrot  pointing the weapon toward the area of 
the barn.  He had the weapon in both of his hands in a combat style.  the gun was at chest high 
pointing at the barn,.  I again hear several times officers yelling at L. Pierrot  to drop the gun but 
L. Pierrot  does not drop the gun.  I hear several commands ( no less than six) for L. Pierrot  to 
drop the gun but he does not.  At this time D. Aspen and I start moving forward and at this time I 
heard what I thought was three gunshots go off.  I immediately see L. Pierrot  drop to the ground 
and I 

immediately radio for the medics to come into the area.  D. Aspen and I immediately exit the 
house and Cpl. Woode starts to assist with medical attention to L. Pierrot .  It appears to me that 
L. Pierrot  has struck with multiple rounds.  The medics arrive and tend to L. Pierrot .  I assist 
with crime scene security by having Ofc. Clove go to the driveway on 11th Street and not let any 
non law enforcement personnel into the scene.  Sgt. Cedar and I then go into Location to secure 
this area.  We do not locate any gunshot rounds in the house but find a rifle lying on the bed in 
the northwest room of the house and we find a box of .22 caliber ammunition by a chair at the 
northeast corner of the living room. 



Sgt. Spruce arrives and starts assisting Lt. Pine in securing the scene.  Lt. Pine and G. Rogers 
secure the scene with barrier tape.  After L. Pierrot  is taken to the hospital I then go to the front 
of the house at Locationto assist in securing the scene.  After IBN arrives I then clear the scene 
and go back to the station and I stay there until I am interviewed by L. Shrub, agent for State 
Bureau of Investigations. 

End of Report 

Sgt. S. Willow  



Law Supplemental Narrative:    
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 13                   :  :     /  /      
Stump              City  Police Supplemental Narrative 

 

On 041896, at approximately 1420 hrs., Det. Oakly contacted me at my residence. Oakly advised 
me of a shooting and requested I respond to the station to assist with the investigation. At 1430 
hrs., I arrived at the station. Oakly briefed me of the investigation and after gathering crime 
scene equipment, we responded to the scene. At 1500 hrs., we arrived at Locationwhere Ofc. 
Cypress was protecting the scene. 

At 1518 hrs., I entered the crime scene for an initial walk thru with IBI Yew and Berry. At 
Berry's request I completed a VCR video tape of the scene. This video tape was secured in 
Department evidence. I assisted Berry with measurements of the scene. See Berry's report for 
further details. I secured this scene at 1930 hrs. 

 

Approved By____________________ 

 


